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To nasza ostatnia lekcja w sekcji przyimków. Obejmie zbiór typowych błędów z innymi przyimkami.

Słowo DISCUSS - dyskutować oznacza  “talk about’ „rozmawiać o”, więc nigdy nie używamy  
‘about ‘ po ‘discuss’.

Podobnie jest ze słowem CONSIDER  - rozważyć oznacza “think about,” „myśleć  o”, więc nigdy nie 
mówimy ‘consider about’. 

I’m considering your advice - Rozważam twoją radę

I’m thinking about your advice - Myślę o twojej radzie
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Pamiętaj, w angielskim mówimy o kimś,  is married TO  w znaczeniu jest ożeniony Z, natomiast is 
divorced FROM - jest rozwiedziony Z, opisując czyjś status małżeński. 

He’s married to his college girlfriend
Jest żonaty ze swoją dziewczyną z college’u. (aktualny stan)

Amanda is divorced from Ben
Amanda jest rozwiedziona z Benem. (aktualny stan)

Opisując akcję powiemy, get married (to)  - ożenić się z kimś i  get divorced (from)  - rozwieść się z 
kimś :

My sister got married to Michael last month
Moja siostra ożeniła  się z Michaelem w zeszłym miesiącu

Brian got divorced from Barbara last Christmas
Brian rozwiódł się z Barbara w zeszłe święta

Możemy również użyć słowa marry lub divorce, jako głównego czasownika. W takim przypadku nie 
potrzebujemy stawiać za nim przyimka:
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He married his college girlfriend.
Poślubił swoją dziewczynę z college’u. (przeszłe wydarzenie)

Amanda divorced Joe because he was cheating. 
Amanda rozwiodła się z Joe, ponieważ oszukiwał. (przeszłe wydarzenie)

Prawidłowa struktura to taka, że ktoś jest zły na kogoś - angry at/with, lub zły z powodu problemu 

lub ponieważ coś się stało - angry about, lub angry because.

I’m angry at/with her because she broke her promise
Jestem zła na nią, ponieważ złamała obietnicę

I’m angry about the injustice in the world
Jestem zły na niesprawiedliwość na świecie

I’m angry because I lost my favourite hat
Jestem zły, ponieważ straciłem swój ulubiony kapelusz

Możemy również być szczęśliwi / smutni / zawstydzeni z powodu czegoś czyli  

happy / sad / embarrassed ABOUT something lub 

szczęśliwi / smutni / zawstydzeni ponieważ coś się wydarzyło: happy / sad / embarrassed THAT /

BECAUSE something happened:  
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Przykłady w zdaniach:

I’m happy about this job opportunity.
Cieszę się (z powodu) tej możliwości pracy

I’m happy that/because the company offered me a job.
Cieszę się, że / ponieważ firma zaproponowała mi pracę

She’s embarrassed about her mistake.
Ona wstydzi się (z powodu) swojego błędu

She’s embarrassed that/because she called the politician by the wrong name.
Ona wstydzi się tego / ponieważ nazwała polityka niewłaściwym imieniem

Aby wyrazić, że dwie rzeczy mają NIEWIELKĄ odległość od siebie, możemy powiedzieć:

Our holiday home is near the beach.
Nasz dom wakacyjny znajduje się blisko plaży

Our holiday home is close to the beach.
Nasz dom wakacyjny znajduje się blisko plaży
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Our holiday home is next to the beach.
Nasz dom wakacyjny znajduje się obok plaży

Na DUŻE odległości możemy używać:

far from lub far away from:

My office is far from the university

My office if far away from university
Moje biuro jest daleko (z dala) od uniwersytetu.

Używaj „FOR” z okresem czasu :  

for three years - przez trzy lata 

for two weeks - przez dwa tygodnie 

for four days - przez cztery dni  

for five hours - przez pięć godzin 

for ten minutes - przez dziesięć minut 

for many years - przez wiele lat 

for decades - przez dekady 

for centuries - przez stulecia 

for a long time - przez długi czas
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Użyj słowa „SINCE”, odnosząc się do określonego momentu w czasie:

since 1973 - od 1973 roku

since last June - od czerwca ubiegłego roku

since Monday - od poniedziałku

since I was a child - od czasu gdy byłem dzieckiem

since I graduated from college - od czasu gdy ukończyłem studia

since my last birthday - od czasu moich ostatnich urodzin

To be USED TO - „być przyzwyczajonym do” oznacza to samo, co „accustomed to” , jednak  

‘used to’ jest dużo bardziej powszechne. 
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Mówiąc o motywie/powodzie zrobienia czegoś, używamy przedimka ‘TO ’ gdy motyw/powód jest 

czasownikiem,  natomiast używamy przedimka  ‘FOR’ gdy motyw/powód jest rzeczownikiem - 

formą gerund czyli czasownik z końcówką-ING, jak np. cutting - cięcie.

Oto kilka przykładów:

I went there to see her - Poszedłem tam, aby ją zobaczyć

I went there for the party - Poszedłem tam na imprezę

We got together to talk about our lives - Zebraliśmy się, aby porozmawiać o naszym życiu

We got together for lunch - Zebraliśmy się na lunch

I use this knife to cut vegetables - Używam tego noża do krojenia warzyw

Na kolejnej lekcji przejdziemy do omówienia błędów związanych z przymiotnikami i przysłówkami. 
A teraz wykonaj test i sprawdź co zapamiętałeś z tej lekcji.


